
PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ, IZJAVA ZA MEDIJE POSLIJE 

SASTANKA SA MAJOM GOJKOVIĆ: 

Hvala Vama uvažena koleginice Gojković,  

Kao što vidite ovo duže upisivanje u knjigu utisaka je zaista 

posljedica toga što imam na čemu i da zahvalim: na organizaciji ovakve 

posjete, na ljubaznom prijemu i ja zaista mogu da kažem da sam sa 

zadovoljstvom prihvatio poziv uvažene predsjednice Gojković da posjetim 

Srbiju i drago mi je što ću imati priliku da sa svim najodgovornijim političkim 

ličnostimaSrbije razgovaram ovih dana. 

Ono što je veoma važno da javnost naše dvije države zna da su 

istorijski odnosi vrlo kompleksni, često su bili ocjenjivani sa različitih 

pozicija, često ocjenjivani i kroz aspekt naših unutrašnjih potreba ali i 

potreba šireg okruženja. Ja moram da kažem kad ocjenjujemo politički 

aspekt da su u posljednjoj deceniji ovo sada sigurno najbolji odnosi na 

nivou rukovodstava.  

Takođe moram da kažem naravno, pored toga, sva saradnja 

ekonomska, infrastrukturna, saradnja u turizmu ide svojim smjerom i tu 

nema nikakvih smetnji i nikakvih rezervi, nikakvih ograničenja. Takođe je 

vrlo važno da smo danas kao najodgovorniji ljudi Narodne Skupštine Srbije 

i Skupštine Crne Gore razgovarali o unaprjeđenju naše parlamentarne 

saradnje. Ocijenili smo da je vrlo važno da parlamentarna diplomatija 

svojom fleksibilnošću može da doprinese ubrzavanju saradnje na svim 

drugim nivoima. Ja sam siguran da će i ova posjeta tome doprinijeti i, 

naravno, ovo je samo jedan nastavak posjeta na najvišeem nivou između 

Crne Gore i Srbije. 

Takođe, vrlo je važno da kažem da je definisanje naših odnosa, 

pogotovo poslije sticanja nezavisnosti naših država omogućilo se ti odnosi 

relaksiraju i da svakoga dana sve više napreduju. 

Crna Gora je prethodnih 11 godina ostvarila značajne uspjehe. Ove 

godine smo postali smo i članica NATO-a, a i Crna Gora i Srbija idu 

snažnim koracima kad je riječ o integraciji u Evropsku uniju. Mi smo na tom 

putu zaista postigli mnogo. Računam da ćemo tokom sljedeće godine, 

možda i do polovine godine otvoriti sva pregovaračka poglavlja i još neka 

zatvoriti. U tom smislu smo zajednički ocijenili da je vrlo važno da se 

držimo, da tako kažem principa regate, odnosno da se cijeni individualni 

uspjeh svake države.  Ne možemo očekivati da svi u regionu zapadnog 

Balkana dođemo na isti nivo jer neke naše susjedne zemlje nisu ni 



otpočele svoje pregovore. Ali, takođe treba da pomognemo jedni drugima 

da svi u regionu Zapadnog Balkana konačno dođemo u Evropsku uniju. Jer 

ne treba ostavljati ni jedan prostor van tih integracionih procesa. Siguran 

sam da svi mi Evropskoj uniji možemo dati jedan kamičak naših kvaliteta, 

naše vrijednosti i unijeti nešto novo i još bolje. Mislim da je taj savez 

najbolja stvar koja se desila Evropi u posljednjih 70 godina. Jer od II 

svjetskog rata taj je prostor na generalnom nivou sačuvan od potresa i 

mislim da je to budućnost i Crne Gore i Srbije.  

Siguran sam da ćemo kroz formirane grupe prijateljstva omogućiti da 

parlament ubrzano i intenzivnije sarađuje. Očekujem razmjenu i delegacija 

različitih odbora koje funkcionišu u parlamentu, i Srbije, i Crne Gore. 

Generalno,  moram da kažem da se radujem ovom prihvaćenom pozivu i 

radujemo se dolasku koleginice Gojković u Crnu Goru.  

 

 MAJA GOJKOVIĆ:  

Želim još jednom da Vam zahvalim na tome što ste prihvatili moj 

poziv da dođete u zvaničnu posjetu Parlamentu Republike Srbije i učinite 

zvaničnu posetu i razgovorate s najvišim zvaničnicima naše države. Brzina 

kojom ste prihvatili ovaj moj poziv i realizacija ove posete očigledno govori i 

svedoči o tome da i Srbija i Crna Gora na jednak način posvećuju dužnu 

pažnju unapređenju naših bilateralnih odnosa i da na nivou parlamenta, 

kao ljudi koji predstavljaju građane Srbije i Crne Gore, pokazujemo našim 

primerom da je dijalog među političarima naše dve države koje vezuju 

mnoga i spoljnopolitička opredeljenja, istorija, kao i očigledno zajednička 

budućnost u Evropskoj uniji - da je dijalog nešto što je najneophodnije za 

naše razumevanje.  

Naši odnosi su, zaista, dobri. Mi smo u dugom i sadržajnom 

razgovoru to zajedno zaključili. Razgovarali smo o svim segmentima i 

mogućnostima unapređenja saradnje naša dva parlamenta, kako u nekoj 

boljoj i dinamičnijoj saradnji, na vrhu naša dva parlamenta, tako i radnih 

tela, grupa prijateljstva, pre svega ženske parlamentarne mreže, ali istakli 

smo i neophodnost bolje saradnje naših delegacija pri parlamentarnim 

skupštinama gdje obe države, odnosno oba parlamenta imaju svoje 

delegacije.  

Naravno, razgovarali smo o procesima u kome se nalaze obe naše 

dve države i spoljnopolitičkim prioritetima i ciljevima, kao što je budućnost u 

Evropskoj uniji, punopravno članstvo obe države u Evropskoj uniji i Crna 



Gora. Pre svega, Parlament Crne Gore je spreman da pomogne našim 

kolegama parlamentarcima Odbora za evropske integracije na jednak 

način kako se to pomaže i na Vladinom nivou prilikom otvaranja 

pregovaračkog poglavlja, prenošenjem iskustava parlamentaraca koje 

učestvuju u tom procesu. Jedni drugima dajemo značajnu i iskrenu podršku 

na tom putu. Razgovarali smo o mogućnostima da Berlinski proces dobije 

još jednu dimenziju, parlamentarnu dimenziju. Najavila sam uvaženom 

predsjedniku koji se slaže s tom idejom da predstavimo tu našu ideju svima 

koji čine Berlinski proces i najverovatnije će berlinski proces prvi put  na 

sledećem sastanku koji će biti održan u Londonu prethodno dobiti i ovu 

dimenziju.  

Razgovarali smo, dakle, o svim ukupnim odnosima, političkim 

odnosima naše dve države. Mi podržavamo jedni druge u svakoj odluci 

koje države suvereno donose, pre svega razmišljajući o potrebama i 

interesima svojih država i, naravno, složićemo se oko svih važnih pitanja 

koja su od obostranog interesa. Hvala vam još jednom što ste me pozvali u 

uzvratnu posetu Crnoj Gori i Parlamentu iduće godine i ja sam to, naravno, 

odmah prihvatila. Hvala vam. 


